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Protokół nr  XXIII / 2016 
  

z sesji Rady Gminy Zblewo odbytej dnia  14 lipca  2016r.  
 
 

Lista obecności Radnych w załączeniu do niniejszego protokołu. Ponadto udział w Sesji wzięli : Wójt 

Gminy Artur Herold, Sekretarz Gminy Daniel Szpręga, Skarbnik Gminy Hanna Puttkammer, 

kierownicy referatów oraz jednostek organizacyjnych gminy oraz zaproszeni goście. Lista obecności 

zaproszonych gości w załączeniu do niniejszego protokołu.  

Sesja odbyła się w Gminnym Ośrodku Kultury w Zblewie. Rozpoczęła się o  godz.16.00 

Obrady prowadził Przewodniczący Rady Gminy p.Leszek Burczyk. 

Porządek obrad:  
1. Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności, 

b) zatwierdzenie porządku obrad, 

c) przyjęcie protokołów z sesji odbytych w dniach 30 maja i 11 czerwca 2016r.  

2. Informacja Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na sesjach w dniach 30 maja i 11 

czerwca br. oraz z działalności w okresie międzysesyjnym. 

3. Interpelacje i wnioski Radnych.  

4. Ocena sytuacji w rolnictwie – przedstawienie stanowiska Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, 

Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej. 

5. Ocena skuteczności działania w zakresie porządku publicznego, ochrony przeciwpożarowej i 

ratownictwa – przedstawienie stanowisk Komisji : 

a) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej,  

b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

6. Ocena przygotowania gminy do sezonu turystycznego 2016r.  – przedstawienie stanowisk 

Komisji : 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów,  

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej,  

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia woli zawarcia umowy pomiędzy Gminą Zblewo i 

Powiatem Starogardzkim w zakresie powierzenia zadania organizacji publicznego transportu 

zbiorowego -  poprzedzone stanowiskiem Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Borzechowo -  poprzedzone 

stanowiskiem Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały Sejmiku Województwa Pomorskiego w sprawie obszarów 

chronionego krajobrazu w województwie pomorskim – poprzedzone stanowiskami Komisji : 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów,  

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej,  

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zasad przyznawania osobom fizycznym, wspólnotom 

mieszkaniowym, osobom prawnym i przedsiębiorcom dotacji z budżetu Gminy Zblewo na 

demontaż, transport i unieszkodliwianie  odpadów niebezpiecznych zawierających azbest – 

poprzedzone stanowiskami Komisji : 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów,  

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości – poprzedzone 

stanowiskami Komisji : 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów,  
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b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości na rzecz 

Powiatu Starogardzkiego – poprzedzone stanowiskami Komisji : 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów,  

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej,  

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2016r. – poprzedzone stanowiskami 

Komisji : 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów,  

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej,  

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2016-2027 – 

poprzedzone stanowiskami Komisji : 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów,  

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej,  

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przejęcia obowiązku odbioru odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości niezamieszkanych, na których powstają odpady komunalne – poprzedzone 

stanowiskami Komisji : 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów,  

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej,  

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Zblewo – poprzedzone stanowiskami Komisji : 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów,  

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej,  

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Wójta Gminy Zblewo do zlecenia opracowania 

projektu budowy ciągu pieszo-rowerowego wzdłuż drogi krajowej nr 22 na terenie Gminy 

Zblewo – poprzedzone stanowiskami Komisji : 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów,  

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej,  

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia.  

18. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje Radnych. 

19. Wolne wnioski zakończenie.  

 

 

Ad.1 

Przewodniczący Rady Gminy p.Leszek Burczyk otworzył XXIII Sesję  Rady Gminy Zblewo. Powitał 

Panie i Panów Radnych,  Pana Wójta, Pana Sekretarza, Panią Skarbnik, kierowników jednostek 

organizacyjnych, Radnego Radnych Rady Powiatu p.R.Gumińskiego i p.H.Świadka, 

Przewodniczącego Rady Miejskiej Skórcz p.Krzysztofa Czapiewskiego, kierownika ZEAPOW, 

sołtysów, Panią kierownik GOPS, mieszkańców.  

Następnie Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że porządek sesji został przesłany Radnym 

drogą pocztową i do tego porządku jest wniosek Pana Wójta dotyczący uchwał około śmieciowych.   



3 
 

W pierwszej kolejności trzeba uchwalić regulamin i odbiór odpadów od nieruchomości 

niezamieszkałych. Dlatego też Pan  Wójt  zwrócił się z prośbą o wykreślenie z przesłanego porządku 

pięciu punktów dotyczących podjęcia uchwał   w sprawie: 

1) wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

ustalenia wysokości tej opłaty i ustalenia stawki opłaty za pojemnik, 

2) określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłat za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, 

3) określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, 

4) szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, 

5) ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rok od domku 

letniskowego lub innej nieruchomości wykorzystywanej jedynie przez część roku na cele 

rekreacyjno-wypoczynkowe. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że obecnych na sesji jest 15 Radnych, a więc sesja jest  

prawomocna. 

Innych uwag do porządku sesji nie zgłoszono i Radni jednogłośnie przegłosowali zmianę dotyczącą 

wykreślenia pięciu punktów. Również jednogłośnie Radni zatwierdzili zaproponowany porządek sesji 

ze zmianą  wcześniej przegłosowaną. 

Za przyjęciem protokołu z sesji odbytej dnia 31 maja br. głosowali wszyscy Radni. 

Za przyjęciem protokołu z sesji odbytej dnia 11 czerwca br. głosowali wszyscy Radni. 

 

Ad.2  

Informacja Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na sesjach w dniach 30 maja i 11 czerwca br. 

oraz z działalności w okresie międzysesyjnym. 

Informacja na ten temat w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Do przesłanej Radnym  informacji na w/w temat  nie zgłoszono uwag. 

 

Ad. 3 

Interpelacje i wnioski Radnych.  

Radny p.K.Niemczyk poprosił  Ochotnicze Straże Pożarne o zadbanie o zwisające konary drzew  i 

powołanie może komisji w tym celu.  Poprosił również o skierowanie pism do Zarządów Dróg 

Powiatowych i Wojewódzkich, aby zrobili porządek ze schorowanymi drzewami przy swoich drogach. 

Wójt Gminy przychylił się do wniosku Radnego stwierdzając, że go przyjmuje i przedstawi propozycję 

realizacji. 

Radny p.S. Fojut poprosił, aby strażacy usunęli dwa świerki rosnące na posesji p.Mańka – 90-letniej 

mieszkanki Piesienicy. 

Radny p.R.Rambowski zgłosił w imieniu sołtysa i rady sołeckiej wniosek  o założenie poręczy od 

p.Bruskich do kościoła w Zblewie. Poprosił  o poprawienie chodnika przy ul. Modrzewiowej  gdyż 

korzenie drzew podnoszą chodnik. Dodał, że na zebraniu wiejskim został zgłoszony wniosek przez 

Pana Sołtysa od mieszkańców ul. Kasztanowej o dokończenie tej  ulicy( ślepych uliczek). 

Wójt Gminy poinformował, że udzieli odpowiedzi na te wnioski. 

Radny p.M.Reszka podziękował Panu Wójtowi za pomoc przy organizacji festynu w Kleszczewie oraz 

Panu Komendantowi Gminnego OSP za szybką reakcję po wichurze, która była 25 czerwca br. 

 

Ad.4   

Ocena sytuacji w rolnictwie. 

Informacja na ten temat w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S. Fojut. Stanowi ono załącznik do niniejszego 

protokołu.  

Radni jednogłośnie przyjęli  ocenę sytuacji w rolnictwie. 
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Ad.5 

Ocena skuteczności działania w zakresie porządku publicznego, ochrony przeciwpożarowej i 

ratownictwa. 

Informacja  na ten temat w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Stanowisko Komisji  Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S.Fojut  

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p. J.Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do  niniejszego protokołu. 

Radni jednogłośnie pozytywnie ocenili podejmowane działania w  zakresie porządku publicznego, 

ochrony przeciwpożarowej i ratownictwa. 

 

Ad.6 

Ocena przygotowania gminy do sezonu turystycznego 2016r.  

Informacja  na ten temat w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji  Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S.Fojut  

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p. J.Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do  niniejszego protokołu. 

Radni jednogłośnie pozytywnie ocenili  przygotowania gminy do sezonu turystycznego. 

 

Ad.7 

Podjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia woli zawarcia umowy pomiędzy Gminą Zblewo i Powiatem 

Starogardzkim w zakresie powierzenia zadania organizacji publicznego transportu zbiorowego. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.R.Skrzypczak. Stanowi 

ono załącznik do niniejszego protokołu.  

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały. 

Za jej podjęciem głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XXIII/158/16 w sprawie  wyrażenia woli zawarcia umowy pomiędzy Gminą Zblewo i 

Powiatem Starogardzkim w zakresie powierzenia zadania organizacji publicznego transportu 

zbiorowego w załączeniu do niniejszego protokołu.  

 

Ad.8 

Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Borzechowo. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.R.Skrzypczak. Stanowi 

ono załącznik do niniejszego protokołu.  

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały. 

Za jej podjęciem głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XXIII/159/16 w sprawie  nadania nazwy ulicy w miejscowości Borzechowo w załączeniu 

do niniejszego protokołu.  

 

Ad.9 

Zaopiniowanie projektu uchwały Sejmiku Województwa Pomorskiego w sprawie obszarów 

chronionego krajobrazu w województwie pomorskim . 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji  Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S.Fojut  

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p. J.Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do  niniejszego protokołu. 

Za podjęciem uchwały głosowali  wszyscy Radni. 
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Uchwała Nr XXIII/160/16 w sprawie zaopiniowania projektu uchwały Sejmiku Województwa 

Pomorskiego w sprawie obszarów chronionego krajobrazu w województwie pomorskim w załączeniu 

do niniejszego protokołu. 

 

Ad.10 

Podjęcie uchwały w sprawie zasad przyznawania osobom fizycznym, wspólnotom mieszkaniowym, 

osobom prawnym i przedsiębiorcom dotacji z budżetu Gminy Zblewo na demontaż, transport i 

unieszkodliwianie  odpadów niebezpiecznych zawierających azbest. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji  Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S.Fojut  

Stanowiska w załączeniu do  niniejszego protokołu. 

Radni jednogłośnie podjęli w/w uchwałę. 

Uchwała Nr XXIII/161/16 w sprawie zasad przyznawania osobom fizycznym, wspólnotom 

mieszkaniowym, osobom prawnym i przedsiębiorcom dotacji z budżetu Gminy Zblewo na demontaż, 

transport i unieszkodliwianie  odpadów niebezpiecznych zawierających azbest w załączeniu do 

niniejszego protokołu. 

 

Ad.11  

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości . 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji  Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S.Fojut  

Stanowiska w załączeniu do  niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały  

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XXIII/162/16 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości w załączeniu do 

niniejszego protokołu. 

 

Ad.12 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości na rzecz 

Powiatu Starogardzkiego. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji  Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S.Fojut  

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p. J.Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do  niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały  

Za podjęciem uchwały głosowało 14 Radnych i 1 Radny wstrzymał się od głosu. 

Uchwała Nr XXIII/163/16 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości na rzecz 

Powiatu Starogardzkiego w załączeniu do niniejszego protokołu. 

 

Ad.13 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2016r. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji  Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S.Fojut  

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p. J.Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do  niniejszego protokołu. 

Radny p.K.Niemczyk poprosił o wyjaśnienie tematu sprzedaży gruntu i sprawy sądowej. 
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Wójt Gminy poinformował, że zobligował się do tego, że Pan mecenas Paweł Zieliński wyjaśni tę 

sytuację, bo odbyła się rozprawa dotycząca placu 700-lecia.  Dzisiaj jest Pani Damroka i przekaże 

informacje.  

Aplikant adwokacki p.Damroka Szymańska poinformowała, że wczoraj odbyła się przed Naczelnym 

Sądem Administracyjnym w Warszawie rozprawa w wyniku której Sąd oddalił skargę kasacyjną Gminy 

Zblewo. Nie jest to dobra wiadomość, nie mniej jednak Sąd nie wytłumaczył w ustnym uzasadnieniu, 

dlaczego nie respektuje swojej własnej uchwały, mówiącej o tym, że skoro gmina nie posiada już 

nieruchomości to nie może jej zwrócić. Wniesiemy teraz do przyszłej środy  o sporządzenie 

uzasadnienia tego wyroku. Jak przyjdzie uzasadnienie do rozstrzygnięcia to podejmiemy dalsze 

działania. Do czasu uzasadnienia nie możemy żadnych czynności podejmować.  Będziemy walczyć 

dalej. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy to coś zmienia w temacie budżetu? 

Radny p.K.Niemczyk stwierdził, że według niego tych środków nie można do budżetu wprowadzić.  

Wójt Gminy wyjaśnił, że to nic nie zmienia póki nie ma uzasadnienia, może na sesji sierpniowej. Te 

środki są niezbędne, sprawy się toczą, rok, dwa. Ja tego gruntu nie oddał w żadnym wypadku.  Jak 

będzie taka potrzeba to trzeba się porozumieć z właścicielami. Teraz tego nie można, bo nie ma 

uzasadnienia. Jak będzie potrzeba to wtedy będziemy podejmować decyzje.   

Radny p.M. Jankowski zapytał, co będzie dalej jak już otrzymamy uzasadnienie? 

Aplikant adwokacki p.Damroka Szymańska odpowiedziała, że jak przyjdzie uzasadnienie  to 

zobaczymy dlaczego Sąd przede wszystkim nie respektuje swojego własnego bardzo ważnego 

stanowiska. To nie był jakiś  wyrok, to była uchwała podjęta w pełnym składzie, która mówiła że nie 

można przekazać, bo nie ma czego zabrać, bo nie można przekazać komukolwiek innemu  więcej 

praw niż sam posiada. NSA w związku z powyższym podjął przedmiotową uchwałę i nie wiemy, nie 

rozumiemy dlaczego zmienił to stanowisko wczoraj.  

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy Sąd wiedział o sprzedaży tej nieruchomości? 

Aplikant adwokacki p.Damroka Szymańska odpowiedziała, że tak, mecenas Zieliński był wczoraj 

obecny na rozprawie, przedstawił akt notarialny, przypomniał sądowi, że istnieje jego własna uchwała 

podjęta w pełnym składzie, że nie wolno w takim momencie ustalić zwrotu nieruchomości. Sąd w 

ustnym uzasadnieniu nie wspomniał, dlaczego nie respektuje swojej uchwały. Jak będziemy mieli 

uzasadnienie to będziemy się do tego ustosunkowywać. My nie mamy tej nieruchomości, a mamy ją 

przekazać, ma ją Stowarzyszenie. Co będzie potem, to musimy poczekać.   

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy Sąd nie wypowiedział się co do kwoty, którą zapłacił 

nabywca?  Co Sąd powiedział o kwocie, która została zapłacona za sprzedanie tej nieruchomości. 

Aplikant adwokacki p.Damroka Szymańska odpowiedziała, że w tym temacie Sąd się nie wypowiadał. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał,  czy to znaczy że Sąd nie wypowiedział się co do kwoty, którą 

wpłacił nabywca, że kwota ma trafić do depozytu sądowego? 

Aplikant adwokacki p.Damroka Szymańska odpowiedziała, że Sąd oddalił kasację w związku z tym 

aktualnie Sąd się nie wypowiedział co do tej kwoty. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy  kwota uzyskana ze sprzedaży tejże nieruchomości może 

zasilić budżet Gminy Zblewo i zostać wydatkowana na wydatki, które są potrzebne. 

Aplikant adwokacki p.Damroka Szymańska potwierdziła, że na chwilę obecną tak, te pieniądze zostały 

przekazane Gminie Zblewo i  Gmina Zblewo  może z nimi zrobić  co chce. Jeżeli by doszło w 

przyszłym postępowaniu  cywilnym do  zwrotu, to mówimy o odległych latach i innym postępowaniu.  

Radny p.M.Jankowski zapytał, jakie są szanse na najczarniejsze scenariusze? 

Aplikant adwokacki p.Damroka Szymańska  odpowiedziała, że nie ma czarnych scenariuszy, 

walczymy dalej. 

Radny p.K.Niemczyk zapytał, w jakim terminie Sąd wyda uzasadnienie? 

Aplikant adwokacki p.Damroka Szymańska odpowiedziała, że myśli iż w ciągu miesiąca. 

Radny p.K. Surówka zapytał, czy nowy, obecny nabywca może odsprzedać ten grunt? 

Aplikant adwokacki p.Damroka Szymańska odpowiedziała, że na chwilę obecną nie ma ku temu 

oficjalnych przeciwwskazań. 

Radny p.K.Niemczyk stwierdził, że nie wiemy, czy ten akt notarialny zakupu przez Stowarzyszenie nie 

zostanie cofnięty, bo może zostać cofnięty w tym układzie. 
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Aplikant adwokacki p.Damroka Szymańska wyjaśniła, że musiałaby wystąpić  osoba, która takim  

nabyciem  nieruchomości została pokrzywdzona. Musi się znaleźć osoba, która będzie podważać ten 

akt, on sam z siebie nie jest nieważny. 

Radny p.K.Niemczyk dodał, że w takim układzie gdyby  Sąd powiedział nam, że niestety ale maci 

oddać tę nieruchomość, to tego aktu notarialnego nie można cofnąć rozumiem?  

Aplikant adwokacki p.Damroka Szymańska wyjaśniła, że Sąd nie może powiedzieć, że macie Państwo 

cofnąć  jakikolwiek akt. 

Radny p.K.Niemczyk zapytał ,w jakiej formie nastąpiła sprzedaż tego  placu? 

Wójt Gminy odpowiedział, że był przetarg, startowały dwie osoby.  

Radny p.K.Niemczyk powtórzył, że  z wydatkowaniem tych środków by się  wstrzymał faktycznie do 

decyzji Naczelnego Sądu Administracyjnego.   

Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił, że to nie ma żadnego związku, Sąd nie zakazał ich 

wydatkowania. 

Za podjęciem uchwały głosowało 13 Radnych i 2 Radnych wstrzymało się od głosu.  

Uchwała Nr XXIII/164/16 w sprawie zmian w  budżecie gminy na 2016r. w załączeniu do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad. 14 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2016-2027. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji  Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S.Fojut  

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p. J.Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do  niniejszego protokołu. 

Za podjęciem uchwały głosowało 13 Radnych i 2 Radnych wstrzymało się od głosu.  

Uchwała Nr XXIII/165/16 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2016-2027 w 

załączeniu do niniejszego protokołu. 

 

Ad.15 

Podjęcie uchwały w sprawie przejęcia obowiązku odbioru odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości niezamieszkanych, na których powstają odpady komunalne. 

Przewodniczący Rady Gminy w tym miejscu  przedstawił p.Macieja Filipkowskiego, który został 

zatrudniony na  stanowisku insp. ds. gospodarki odpadami i  pomagał  komisji śmieciowej. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji  Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S.Fojut  

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p. J.Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do  niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały. 

Za podjęciem uchwały głosowało 15 Radnych. 

Uchwała Nr XXIII/166/16 w sprawie przejęcia obowiązku odbioru odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości niezamieszkanych, na których powstają odpady komunalne w załączeniu do 

niniejszego protokołu. 

 

Ad.16 

Podjęcie uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Zblewo. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji  Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S.Fojut  

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p. J.Czubek. 
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Stanowiska w załączeniu do  niniejszego protokołu. 

Radny p. K.Niemczyk zapytał, co się zmieniło ? 

p.M.Filipkowski odpowiedział, że to są zmiany kosmetyczne ale ważną zmianą  jest to, że  dla 

nieruchomości letniskowych i innych rekreacyjno-wypoczynkowych odpady zielone i bioodpady na 

bieżąco będą oddawane w PSZOK. Nie jest przewidziany  odbiór dwa razy w miesiącu. W obecnej 

sytuacji nieruchomości letniskowe nie mogą oddawać  bioodpadów.  Gdybyśmy zostawili stary zapis, 

to by nam to skomplikowało trasy objazdu, ponieważ nieruchomości letniskowe czasami są tak 

usytuowane, że do nich dojazd jest niemożliwy. W związku z tym należy zostawić ten zapis w tej 

nowej wersji. 

Radny p. J.Czubek odnośnie propozycji wywozu szkła raz na trzy miesiące zapytał, czy to nie jest za 

mało?  

p.M.Filipkowski poinformował, że jeśli chodzi o papier to będzie to raz na dwa miesiące, tworzywa 

sztuczne, opakowania wielomateriałowe raz na miesiąc, szkło raz na trzy miesiące, odpady zielone 

dwa razy w miesiącu. Celem tego harmonogramu jest to, żeby  nie zwiększyć ilości wywozów w ciągu 

roku i w ciągu miesiąca, ponieważ jeżeli zwiększymy ilość wywozu to  mieszkańcy tej gminy muszą za 

to zapłacić. Myślę  jednak, że opłata śmieciowa nie powinna być taka drastyczna w budżecie 

mieszkańców, chcemy  żeby to  było taniej.  Dlatego to zostało tak skonstruowane.   Na komisji, która 

się odbyła wczoraj analizowaliśmy inne  gminy i tam obecnie jest wywóz rzadziej niż  ten nasz 

harmonogram przewiduje. Myślimy też o mieszkańcach, którzy nie mają  gdzie zmagazynować tych 

odpadów, żeby postawić jakieś zbiorcze punkty w kilku miejscach gminy.  

Radny p.K.Jankowski stwierdził, że słowo „ co najmniej” załatwia sprawę, czy jeżeli będzie 

konieczność zwiększenia częstotliwości to się dostosuje to.  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że martwimy się na zapas, nie ma zakazu postawienia  

większej ilości pojemników.  Po paru latach, po etapie edukacyjnym gdzie mieszkańcy będą świadomi 

tego, że należy to segregować to moim zdaniem najlepszym rozwiązaniem będzie  w takich  

miejscach   wydzielonych ustawienie  większych pojemników  na szkło, papier, plastiki.     Następnie 

odczytał projekt uchwały. 

Za jej podjęciem głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XXIII/167/16 w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Zblewo  w załączeniu do niniejszego protokołu. 

 

Ad.17 

Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Wójta Gminy Zblewo do zlecenia opracowania projektu 

budowy ciągu pieszo-rowerowego wzdłuż drogi krajowej nr 22 na terenie Gminy Zblewo. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji  Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S.Fojut  

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p. J.Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do  niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił, że chodzi o   przedłużenie ścieżki rowerowej od Kalisk do 

granicy z Gminą Starogard   i odczytał projekt uchwały. 

Za jej podjęciem głosowało 14 Radnych i 1 Radny wstrzymał się od głosu. 

Uchwała Nr XXIII/168/16 w  sprawie upoważnienia Wójta Gminy Zblewo do zlecenia opracowania 

projektu budowy ciągu pieszo-rowerowego wzdłuż drogi krajowej nr 22 na terenie Gminy Zblewo w 

załączeniu do niniejszego protokołu.  

 

Ad.18 

Odpowiedzi na wnioski i interpelacje Radnych zostały udzielone zaraz po ich zgłoszeniu. 

 

Ad.19 

Wolne wnioski zakończenie.  
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p.Cz.Kuczkowski – sołtys wsi Zblewo poparł wniosek p. R.Rambowskiego w zakresie wykonania 

poręczy przy dojściu  do kościoła dodając, że niestety ta górka  staje się coraz większa z upływem lat. 

Poinformował również, że jeżeli są problemy finansowe to rada sołecka jest skłonna finansować, albo 

współfinansować ten koszt. 

Wójt Gminy wyjaśnił, że był akces od razu, aby to zadanie realizować. Pan Rafał wie że było zlecenie, 

aby  poręcze wykonać. Należałoby zrobić z dwóch stron, chyba że zrobimy jedną poręcz od płotu . 

p.Cz.Kuczkowski poinformował, że poręcz powinna być od strony płotu, nie od dołu, a za posesją 

Pana Bruskiego. 

p.R.Wachowiak zaproponował, że umówi się z Panem sołtysem i ustalą to w terenie. 

Wójt Gminy poinformował p.Wachowiaka, że do końca lipca ma być to wykonane.   

p.Cz.Pietruszyński poruszył następujące sprawy: 

- chodnik na zakręcie w Pinczynie, że się nic nie robi, 

- połamany chodnik na ul. Dworcowej, 

- wymieniali słupy telegraficzne i tak zostawili, 

- sprawa dla rowerzystów, 

- co z chodnikiem  ze Zblewa do Pinczyna, 

- wymiana hydrantów, 

- pozamykane zasuwy jak się wjeżdża do Pinczyna, 

- sprawa hydroforni. 

p.J.Mańsk  wyjaśnił, że  w 2015r. na skontrolowanych kilkadziesiąt hydrantów niesprawnych było dwa 

albo trzy.   Może nie wszystkie zasuwy są oznakowane, ale nie ma problemu z dostarczeniem wody. 

Jeżeli hydranty znajdowały się w samym środku chodnika to nie mogły zostać hydrantami 

poziemnymi. 

p.I.Szulkowska – sołtys wsi Pinczyn  odnośnie chodnika za zakręcie gdzie jest wyrwa  poinformowała, 

że mailowała to do Powiatu i dostała odpowiedź  mailową, że ta wyrwa nastąpiła po wymianie słupów 

energetycznych, był chodnik nie dokładnie oddany do użytku i po ulewach ta wyrwa została 

powiększona. Ta sprawa jest cały czas aktualnie w toku  i będzie usunięta, jest to zabezpieczone. 

p.Cz.Pietruszyński poinformował, że była mowa o tym, że chodnik ze Zblewa do Pinczyna będzie do 

końca lipca zrobiony. 

Wójt Gminy wyjaśnił, ze jutro jest sesja w Powiecie i będzie decyzja odnośnie realizacji tego zadania i  

nie będzie to  koniec lipca, a sierpień-wrzesień.  

 

Wobec wyczerpania porządku obrad, o godz. 17.00, Przewodniczący Rady Gminy zamknął XXIII 

Sesję Rady Gminy Zblewo. 

Integralną częścią protokołu jest płyta CD oznaczona : „ XXIII sesja- 14.07.2016r.” 

 

Protokółowała 

A.Zalewska        Przewodniczący Rady Gminy 

 

                Leszek Burczyk  


